

Guide Sessions

دليل الجلسات

(Monday 13th November 2017) The first Day of the Conference

اليوم الأول: الاثنين ١٣/١١/٢٠١٧

The First Session Justice and Innovative Systems

الجلسة الأولى: نظم العدالة والابتكار:

10:00-11:30

11:30-10:00

Session Chairman: Dr. Butti Al Muhairi
Head of Public Law Department, Faculty of Law,
UAEU

رئيس الجلسة: د. بطي سلطان المهيري
رئيس قسم القانون العام - كلية القانون - جامعة الإمارات العربية المتحدة

- Electronic Judicial Declaration
Prof. Ahmed Khalil -UAEU
- Modernization of justice through innovation
Dr. Hussain Al Naqbi
First Public Prosecutor Dubai
- Intelligent Criminal Procedures of the Federal Public Prosecution
Mr. Haitham Al- Hammadi
Head of Prosecution- Fujairah

- الإعلان القضائي بالطريق الإلكتروني
أ.د. أحمد علي السيد خليل - أستاذ قانون الإجراءات المدنية - كلية القانون - جامعة الإمارات العربية المتحدة
- تطبيقات الابتكار في مجالات نظم العدالة
د. حسين علي محمد النقبي - رئيس نيابة أول - دبي
- الإجراءات الجزائية الذكية للنيابة العامة الاتحادية
الأستاذ/ هيثم علي الحمادي، رئيس نيابة الفجيرة

Break 11.30-12.00

استراحة ١١,٣٠-١٢,٠٠

<p>The Second Session : Future Courts and the future for the enforcement of a judgment 12:00-1:00</p>	<p>الجلسة الثانية: محاكم المستقبل ومستقبل وسائل التنفيذ: 1:00-12:00</p>
<p>Session Chairman: Prof. Fatiha Gourari Vice Dean of Law Faculty - UAE University</p>	<p>رئيس الجلسة : أ.د. فتيحة محمد قوراري وكيل كلية القانون جامعة الإمارات العربية المتحدة</p>
<p>➤ Case Management in the Digital Age David Casement QC Member of the Bar of England and Wales, Ireland and N. Ireland , Registered Advocate Dubai International Financial Centre Courts, Chairman (UK) of the British Irish Commercial Bar Association</p>	<p>➤ إدارة القضايا في عصر المعلوماتية ديفيد كاسمنت، عضو نقابة المحامين في إنجلترا وويلز وأيرلندا، المحامي المسجل بمحاكم مركز دبي المالي العالمي، رئيس مجلس إدارة نقابة المحامين التجارية الأيرلندية البريطانية (المملكة المتحدة)</p>
<p>➤ The modern means for the execution of judgments (French experience) " Prof. Mustafa Qandeel; Dean of the College of Law Al Ain University of Science & Technology</p>	<p>➤ وسائل التنفيذ الحديثة (التجربة الفرنسية)" أ.د. مصطفى قنديل، عميد كلية القانون - جامعة العين للعلوم والتكنولوجيا</p>
<p>THE THIRD SESSION Roundtable Session: Experiences of States in the field of justice systems 1:00-2:20</p>	<p>جلسة الطاولة المستديرة : تجارب الدول في نظم العدالة 2:20-1:00</p>
<p>Session Chairman: Dr. Mohammed Al Kamali Director General of the UAE Institute of Training and Judicial Studies</p>	<p>رئيس الجلسة : د. محمد الكمالي مدير معهد التدريب والدراسات القضائية</p>

انتهاء جلسات اليوم الأول - End of first Day Sessions

<p>The Second Day of the Conference (Tuesday 14th November 2017)</p>	<p>اليوم الثاني : الثلاثاء ٢٠١٧/١١/١٤</p>
<p>THE Fourth SESSION :Justice Systems and Happiness 9:00-10:30</p>	<p>الجلسة الرابعة : نظم العدالة والسعادة: 10:30-9:00</p>
<p>Dr. Abdulla Abdulrahman Aljanahi Al-Khatib Assoc. Professor of Civil Procedurs, Faculty of Law UAEU</p>	<p>رئيس الجلسة : د. عبدالله عبدالرحمن الجناحي الخطيب أستاذ قانون الإجراءات المدنية المشارك - كلية القانون جامعة الإمارات العربية المتحدة</p>
<p>➤ (Community justice) as a model for Friendly Alternative Dispute Resolution Dr. Abdul Wahab Abdul, The Former president of the Federal Supreme Court</p>	<p>➤ (القضاء المجتمعي)، كنموذج لبدائل التقاضي الودية المستشار د. عبدالوهاب عبدول رئيس المحكمة الاتحادية العليا سابقاً</p>
<p>➤ Criminal order as an alternative to pursuing criminal litigation. Prof. Fatiha Gourari, Pofessor of Criminal Law - Faculty of Law - United Arab Emirates University</p>	<p>➤ الأمر الجنائي كنموذج لبدائل الدعوى الجزائية أ.د. فتيحة محمد قوراري - أستاذ القانون الجنائي كلية القانون جامعة الإمارات العربية المتحدة</p>
<p>➤ Conciliation as an alternative to the criminal suit in the Criminal Procedures Law. Dr. Butti Al Muhairi, Associate Professor of Criminal Law, Faculty of Law, United Arab Emirates University</p>	<p>➤ الصلح كبديل عن الدعوى الجزائية في قانون الإجراءات الجزائية د.بطي سلطان المهيري أستاذ القانون الجنائي المشارك - كلية القانون جامعة الإمارات العربية المتحدة</p>
<p>Break 10.30-11.00</p>	<p>استراحة ١١,٠٠-١٠,٣٠</p>

<p>Fifth Session :Court Performance Indicators (Woman and Child-friendly Justice) 11:30-12:45</p>	<p>الجلسة الخامسة: مؤشرات قياس أداء المحاكم (العدالة الصديقة للمرأة والطفل) 12:45-11:30</p>
<p>Session Chairman: Dr Abdul Wahab Abdul The Former president of the Federal Supreme Court</p>	<p>رئيس الجلسة : المستشار الدكتور/ عبد الوهاب عبد رئيس المحكمة الاتحادية العليا الأسبق</p>
<p>➤ Commodification of justice: A personal view on managerial performance indicators in the judicial context” Prof. Michael Bohlander- Professor in Durham Law School</p>	<p>➤ سلعة العدالة: رؤية شخصية حول مؤشرات الأداء الإداري في السياق القضائي ” أ.د. مايكل بوهلاندر- أستاذ بكلية الحقوق -جامعة درهام - بريطانيا</p>
<p>➤ Towards Child-friendly Justice: Some Comparative Reflections on Recent Reforms to Sexual Offences Against Children in Malaysia and Australia Dr. SALIM FARRAR Associate Professor, The University of Sydney Law School -Australia.</p>	<p>➤ نحو العدالة الصديقة للطفل: بعض التأملات المقارنة حول الإصلاحات الأخيرة للجرائم الجنسية ضد الأطفال في ماليزيا وأستراليا. د. سليم فرار - كلية الحقوق - جامعة سيدن - أستراليا</p>
<p>➤ Child-friendly Justice under the Civil Law Dr. Abdullah Al Khatib Associate Professor Civil Procedure Law - Faculty of Law - United Arab Emirates University</p>	<p>➤ العدالة الصديقة للطفل في إطار القانون المدني. د. عبد الله الخطيب - أستاذ قانون الإجراءات المدنية المشارك - كلية القانون - جامعة الإمارات العربية المتحدة</p>
<p>Brake 12.45-1.00</p>	<p>استراحة ١٢,٤٥-١,٠٠</p>

Justice Systems and Tolerance :Sixth Session 1:00 - 2:00	الجلسة الخامسة: نظم العدالة والتسامح 2:00-1:00
<p>Dr. Ahmed Alzaabi Assistant Dean for Scientific Research and Graduate Studies Faculty of Law, United Arab Emirates University</p>	<p>د. أحمد محمد الضليح الزعابي مساعد العميد لشؤون البحث العلمي والدراسات العليا كلية القانون – جامعة الإمارات العربية المتحدة</p>
<p>➤ Alternatives to the Deprivation of Liberty Dr. Saeed Al- Marashdeh, First Prosecutor- Fujairah</p>	<p>➤ بدائل العقوبات المقيدة للحرية د. سعيد حسن محمد بالحاج المراشدة وكيل أول نيابة – نيابة الفجيرة</p>
<p>➤ The Rights of Access to Justice for Persons with Disabilities under the human rights-based approach Dr. Mohammed Al-Mosa, Associate Professor of Public International Law, Faculty of Law, United Arab Emirates University</p>	<p>➤ حق الأشخاص ذوي الإعاقة في الوصول إلى العدالة وفقاً للنهج القائم على حقوق الإنسان د. محمد موسى أستاذ القانون الدولي العام المشارك – كلية القانون – جامعة الإمارات العربية المتحدة</p>
<p>➤ Alternatives to the Deprivation of Liberty Dr. Fahad Al- Sabhan; Dr Al Sabhan Legal Group- UAE</p>	<p>➤ بدائل العقوبات المقيدة للحرية الدكتور المحامي / فهد إبراهيم السبهان، رئيس مجموعة د. السبهان القانونية</p>

إعلان التوصيات
انتهاء أعمال المؤتمر